
  

 

REGION        Petak, 11. oktobar 2013. 

 

Manifestacija Ambasade BiH u Kanadi 
 

Baklja mira 
 

 

U organizaciji Ambasade Bosne i Hercegovine, u ponedeljak, 7. oktobra u Gradskoj kući u Otavi 

održana je manifestacija kojom je obeležena „Internacionalna trka mira“ u diplomatskoj zajednici 

kanadskog glavnog grada. 

Ovom skupu prisustvovali su predstavnici diplomatskog kora, među kojima i otpravnica poslova 

Ambasade Srbije gospođa Mirjana Šešum-Ćurčić, te članovi kanadskog parlamenta, gradonačelnik Otave 

Džim Votson i brojne ugledne zvanice iz javnog života kanadske prestonice. 

„Internacionalna trka mira“, čiji osnivač je Šri Činmoj, ustanovljena je 1987. godine i održava se u 

preko 140 zemalja, na šest kontinenata. Ova trka, koja je u Otavi održana između ambasada Bosne i 

Hercegovine, Angole i Hondurasa, promoviše mir, harmoniju, razumevanje, toleranciju, dobru volju i 

globalno prijateljstvo među narodima širom sveta. 

Domaćinu manifestacije, Njenoj Ekselenciji, ambasadorki Bosne i Hercegovine Biljani Gutić-

Bjelici, kao i gradonačelniku Otave Džimu Votsonu, su tom prilikom uručene nagrade „Nosilac baklje trke 

mira“. 

Aleksandra Đurđević, koordinatorka „Internacionalne trke mira“ u Otavi je, obrazlažući 

dodeljivanje ove nagrade ambasadorki BiH istakla da je „gospođa Gutić-Bjelica vodeća snaga koja stoji iza 

mnogih aktivnosti koje naglašavaju i promovišu mir, humanost, prijateljstvo, ravnopravnost polova, ljudska 

prava i kulturne različitosti.“ Između ostalih, Ambasadorka Biljana Gutić-Bjelica je inicirala aktivnosti koje 

su rezultirale obrazovanjem „Parlamentarne grupe prijateljstva između Kanade i Bosne i Hercegovine“, 

izgrađujući time most saradnje i prijateljstva između dve zemlje. 

 

Njena Ekselencija Biljana Gutić -Bjelica je posle ceremonije odgovorila na pitanja našeg 

izveštača: 

 

Nagradu „Nosilac baklje trke mira“ su, između ostalih, ranijih godina dobili i Mihail Gorbačov i Nelson 

Mendela. Šta ova nagrada Vama lično znači? 

 

„Iskreno, ne vjerujem da se moj dosadašnji rad i doprinos mogu porediti sa onim što su ličnosti 

koje ste pomenuli i koje su ranije dobile ovu nagradu uradile za čovječanstvo. Meni lično upravo ta nagrada 

mnogo znači jer je priznanje za promociju mira i takve afirmativne ideje su uvijek bile dio mojih 

interesovanja i želje da doprinesem i promovišem, ne toliko sebe, jer ne očekujem da će se moje ime 

pamtiti duže od ceremonije, ali promocija zemlje koja je bila u ratu i sada preko svojih diplomatskih 

predstavnika daje glas miru, mislim da je to poruka jača od mog ličnog angažmana i lične promocije. To je 



i način da se edukuju oni koji stavljaju znak jednakosti između političara i diplomata i volim događaje u 

kojima Ambasada vrlo aktivno učestvuje i osigurava vizibilitet u diplomatskoj zajednici, a pri tome se ne 

vezuje ni za jednu nacionalnu ili političku opciju, niti kod nas niti u zemlji prijema. Ovo je univerzalna 

ideja i san svih vizionara, bez obzira na vrijeme i mjesto u kojem su živjeli i stvarali, i vidjeti sebe na korak 

grupi ljudi koja je ostavila snažan pečat u istoriji čovječanstva, za mene nije mala stvar i iskreno - ponosna 

sam što je to prepoznato“. 

 

 

Kako je zapravo nastala ideja da organizujete jednu ovakvu manifestaciju?  

 

„Ako bi me pitali koja je direktna veza između Ambasade Bosne i Hercegovine i Internacionalnog 

centra Šri Činmoj, koji upravo proslavlja 50-godišnjicu postojanja, mogu da kažem da ona ne postoji. 

Ali, ideja da promovišemo globalni mir, koja se nalazi u središtu večerašnjeg događaja, je ono što 

nas povezuje u našim nastojanjima da učinimo ovaj svijet ljepšim mjestom za življenje. 

Kad ljudi iz Bosne i Hercegovine, koji su se suočili sa ratom tokom 1990-tih, kažu koliko je 

ultimativno važan mir, vjerujte da mi znamo o čemu govorimo. 

Mir je sine qua non elemenat ljudske egzistencije. Mir je generator svakog razvoja i progresa, isto 

kao što je odsustvo mira izvor haosa, tragedije i gubitka onog najdragocjenijeg-ljudskih života. 

Individualni spokoj, mir u zajednici, mir u naciji, globalni mir, to je jedan lanac koji nam 

dozvoljava da se razvijamo, da volimo, da dajemo i da primamo, da postanemo bolja ljudska bića kroz 

saznanje i razumijevanje, da postanemo ono što smo mi stvarno. To je lanac koji nam omogućava da 

prepoznamo i njegujemo važnost ljubavi i uzajamnog respekta. To je tako očigledna neophodnost, ali često 

zaboravljena i zapostavljena. 

Odsustvo mira je najtragičnija i najgroznija stvar koja se može desiti gore pomenutom lancu i 

čovječanstvu. Moja zemlja je pokazala izvanredan progres u svom oporavku, ali ljudski životi izgubljeni 

tokom konflikta su otvorene rane u našim srcima. 

Ja aplaudiram neumornom radu i stvaralačkom doprinosu Šri Činmoja lično i zahvaljujem se 

požrtvovanim ljudima iz njegovog Internacionalnog centra, koji već decenijama naporno rade na 

promovisanju vizije i mudrosti mira u svjetskoj zajednici. Ovaj večerašnji događaj je naš zajednički 

pokušaj da posvećeno i djelotvorno doprinesemo takvoj viziji“- kazala nam je gospođa Biljana Gutić-

Bjelica. 

 

Bojan Ž. Bosiljčić 
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